

Stéphanie Horner

Sport: Swimming

Game(s) competed in: Beijing 2008, London 2012, Rio 2016.

Biography:

I am a three-time Olympic swimmer (2008, 2012, 2016). Originally from Montreal and bilingual, my journey in swimming has not only taken me around the world in my swimsuit but has also introduced me to diverse cultural experiences. Even in my retirement from my sport, I am eager to give back to show my appreciation for the support that helped me succeed. I aspire to celebrate and perpetuate the legacy by inspiring the next generation of athletes, ensuring the Olympic spirit thrives. A notable achievement has marked my swimming career: I am the first Canadian athlete to qualify for both pool events and Marathon Open Water Swimming at the Olympics. I have secured two silver and one bronze Pan American Games medals, and represented Canada in the World Championships, World University Games, Pan Pacific Games, and World University Games. As a former Canadian record holder in the 200m freestyle, I made history as the first Canadian female ever to win an Open Water World Cup Event and have been an athlete member of the PanAm Aquatics Open Water Committee since 2019. I earned my Bachelor of Commerce specializing in Entrepreneurship and Service Management from the University of Victoria, British Columbia. Before that, I spent two years experiencing collegiate life at Auburn University through the NCAA system. I am preparing to pursue my MBA in January 2025 at Queen's University in Kingston, Ontario.

What is your understanding of the OLY Canada commission?

I understand the OLY Canada Commission's mission is to provide valuable perspectives from accomplished Olympians to enhance COC OLY Legacy programs. Its objectives include representing, advising, and uniting Team Canada Olympians, actively promoting, and supporting the Olympic movement nationally and internationally. The Commission empowers Olympians as ambassadors of the Olympic Movement, strengthening the bond between the Olympic spirit and Canadian society, focusing on outreach to retired Olympians and recognizing their valuable contributions.

Why do you want to be a member of the OLY Canada Commission?

I am keen to join the OLY Canada Commission as I have an unwavering passion for sports and a genuine love for helping and connecting with people. I aspire to connect the Olympic spirit with Canadian society, supporting the OLY Canada Commission in honouring retired Olympians and expanding their influence for a closer connection to our community. My motivation to represent Legacy Olympians and Canada in the World Olympian Association involves offering insights on Team Canada Olympians and promoting the Olympic movement. I aim to join the Commission to contribute positively through my athlete experience and innovative ideas for meaningful progress, all to broaden the visibility, community engagement, and lasting impact of the OLYs. In all my commitments, I strive for them to mirror a sense of pride and achievement.

Biographie

Je suis une nageuse de trois Jeux olympiques (2008, 2012, 2016). Originaire de Montréal et bilingue, mon parcours en natation m'a non seulement fait voyager à travers le monde en maillot de bain, mais m'a aussi fait découvrir diverses expériences culturelles. Même après avoir pris ma retraite sportive, j'ai envie de rendre la pareille et de montrer ma reconnaissance pour le soutien qui m'a aidée à réussir. J'aspire à célébrer et à perpétuer l'héritage en inspirant la prochaine génération d'athlètes, en veillant à ce que l'esprit olympique prospère. Ma carrière de nageuse a été marquée par une réalisation notable : J'ai été la première athlète canadienne à me qualifier pour les épreuves en piscine et au marathon de natation en eau libre aux Jeux olympiques. J'ai remporté deux médailles d'argent et une de bronze aux Jeux panaméricains, et j'ai représenté le Canada aux Championnats du monde, aux Jeux mondiaux universitaires, aux Jeux panpacifiques et aux Jeux mondiaux universitaires. Ancienne détentrice du record canadien du 200 m style libre, je suis entrée dans l'histoire en devenant la première Canadienne à remporter une épreuve de la Coupe du monde de natation en eau libre et je suis membre athlète du comité de natation en eau libre de la PanAm Aquatics depuis 2019. J'ai obtenu un baccalauréat en commerce spécialisé en entrepreneuriat et en gestion des services à l'Université de Victoria, en Colombie-Britannique. Avant cela, j'ai passé deux ans à expérimenter la vie collégiale à l'Université Auburn dans la NCAA. Je me prépare à poursuivre mon MBA en janvier 2025 à l'Université Queen's à Kingston, en Ontario.

Quelle est votre compréhension de la commission OLY Canada ?

Je comprends que la mission de la Commission OLY Canada est de fournir de précieux points de vue de la part d'Olympiens accomplis afin d'améliorer les programmes d'Héritage OLY du COC. Ses objectifs comprennent la représentation, le conseil et de rassembler les Olympiens d'Équipe Canada, la promotion active et le soutien du Mouvement olympique à l'échelle nationale et internationale. La commission fait des Olympiens des ambassadeurs du Mouvement olympique, renforce le lien entre l'esprit olympique et la société canadienne, avec un accent à faire rayonner et reconnaître les précieuses contributions d'Olympiens émérites.

Pourquoi souhaitez-vous être membre de la Commission OLY Canada ?

Je souhaite rejoindre la Commission OLY Canada, car j'ai une passion inébranlable pour le sport et un amour sincère pour aider et établir des liens avec les gens. J'aspire à relier l'esprit olympique à la société canadienne, en soutenant la Commission OLY Canada dans sa volonté d'honorer les Olympiens émérites et d'étendre leur influence afin d'établir un lien plus étroit avec notre communauté. Ma motivation à représenter les Olympiens émérites et le Canada au sein de l'Association mondiale des olympiens consiste à offrir un aperçu des Olympiens d'Équipe Canada et à promouvoir le Mouvement olympique. Je souhaite rejoindre la commission pour apporter une contribution positive grâce à mon expérience d'athlète et à mes idées novatrices pour des progrès significatifs, le tout afin d'élargir la visibilité, l'engagement de la communauté et les répercussions durables des OLY. Dans tous mes engagements, je m'efforce de refléter un sentiment de fierté et d'accomplissement.